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Fastighetsägare i Järva är en förening och 
samarbetsplattform för fastighetsägare 
och samfällighetsföreningar i Akalla, 
Husby, Kista, Rinkeby, Tensta och Hjulsta. 
Vi arbetar för att Järva ska vara en trygg, 
trivsam och väl fungerande del av 
Stockholm med gott rykte och anseende.



Våra fyra verksamhetsmål

Minskad polisanmäld 
brottslighet och ökad 

upplevd trygghet 

Ändamålsenlig 
stadsplanering och 

effektiva 
kommunikationer 

Höjt anseende och 
status för Järvas 

stadsdelar 

Verksamheten har också ett tydligt ekonomiskt syfte 
– att bidra till en positiv värdeutveckling för 
   medlemmarnas fastigheter. 

Tilltalande fysisk miljö 



Fastighetsägare i Järva bildades 2007 på initiativ av Svenska Bostäder och 
Fastighetsägarna Stockholm. En anledning till bildandet av 
föreningen var rapporten ”Järvas Framtid”, som pekade på behovet av 
samverkan mellan fastighetsägare, polis och stadsdelsförvaltning. 

Föreningens verksamhet bygger 
till stor del på det inter-
nationellt erkända arbetssättet 
Business Improvement District 
(BID). Utgångspunkten för BID är 
den samlade erfarenheten av de 
positiva effekter som uppnås när 
fastighetsägare och det offentliga 
organiserar sig i en stabil och 
långsiktig samarbetsorganisation 
för att tillsammans förverkliga 
möjligheter och hantera 
problem i ett geografiskt område. 

BID skapar värden som ingen 
aktör har förmåga att skapa på 
egen hand – till nytta och glädje 
för boende, besökare, arbetande, 
företag, fastighetsägare, 
kommunen och samhället i stort. 
Resultatet blir en plattform för 
hållbar områdesutveckling, som 
ger goda förutsättningar att uppnå 
gemensamma mål om levande, 
trygga och attraktiva stadsdelar.

Bakgrund

BID

Business Improvement District



Kansliet
Fastighetsägare i Järva har sitt kansli på Kämpingebacken 4 i Tensta.
Här samarbetar fem engagerade medarbetare på hel- eller deltid med 
ansvar för olika verksamhetsområden:

Karin Göransson
Verksamhetsansvarig 
Styrning och ledning 

Sanna Berg 
Verksamhetsutvecklare 
Projektledning, 
utveckling och strategi

Jonathan Gustafsson 
Berg 
Säkerhetsstrateg 
Säkerhetsfrågor och 
säkerhetsbesiktningar 

Linnea Eklöf 
Samhällsplanerare och 
trygghetsstrateg 
Trygghetsinventeringar, 
stadsplanering och 
kartläggningar



Medlemmar
I Järvas sex stadsdelar finns idag drygt 25 000 bostadslägenheter och 
ytterligare omkring 15 000 bostäder är under uppförande eller 
planeras. Av de befintliga lägenheterna är cirka 19 000 (76 procent) 
anslutna till föreningen Fastighetsägare i Järva genom sin hyresvärd, 
bostadsrättsförening eller samfällighetsförening. 

 

26 fastighetsägare var medlemmar i föreningen 
under 2022:

Areim/Skanska

Brf Björnö

Brf Brandsö

Brf Pargas

Brf Porkala

Brf Päronet nr 7

Brf Rinkeby Park nr 1

Brf Rödby

Brf Sibeliusgången 26

Brf Stockholmshus 24

Brf Stockholmshus 25

Byggvesta

Einar Mattsson

Familjebostäder

FastPartner

Brf Odense

HSB Stockholm

Akalladalens samfällighetsförening

Micasa Fastigheter i Stockholm AB

SBB

SISAB

SKB

Stockholmshem

Svenska Bostäder

Victoriahem

Olov Lindgren



Medlemsnytta
De fastighetsägare som är medlemmar i föreningen bidrar till 
ett starkare Järva och mer attraktiva stadsdelar. 
Medlemskapet innebär också flera andra fördelar:

Föreningen erbjuder 
kostnadsfria säkerhets-
besiktningar till medlemmarna 
och ger konkreta förslag till 
brottsförebyggande åtgärder.

Medlemmarna har möjlighet 
att ansluta sig till gemensamt 
upphandlade och kostnads-
effektiva entreprenader för 
bevakning, parkerings-
övervakning, grovavfalls-
hämtning samt städtjänst för 
miljöstugor. 

Föreningen arbetar aktivt med 
samverkan för att stärka och 
rusta upp problematiska eller 
eftersatta platser.

För ökad trygghet utanför 
medlemmarnas fastigheter 
genomförs i samarbete med 
polisen och stadsdels-
förvaltningen återkommande 
trygghetsinventeringar, som 
resulterar i protokoll med 
tydliga åtgärds- och 
förbättringsförslag.

Tillsammans blir vi en starkare 
röst som påverkar Järvas 
utveckling i positiv riktning. Vi 
har en nära dialog med stads-
delsförvaltningen, trafik-
kontoret och lokalpolisen.

Föreningen bjuder in 
medlemmarna till 
seminarier om aktuella 
ämnen.



Ledamöter
Åsa Steen, Svenska Bostäder, ordförande
Helena Olsson, Fastighetsägarna Stockholm, vice ordförande (ersatt 
under året av Elvira Andersson)
Daniel Sedighha Mattsson, Victoriahem
Lars Nylund, Familjebostäder (ersatt under året av Joakim Lundborg)
Karl-Johan Lindahl, HSB Stockholm
Madeleine Brisère, SKB
Tommy Sjökvist, Micasa
Aleks Sakala, Brf Brandsö
Igor Borg, Fastpartner
Martin Toller, Stockholmshem
Ylva Forslund, Einar Mattsson Byggnads AB/Hjulstahem
Herbert Silbermann, Brf Pargas 

Styrelse och sammanträden
Styrelsen har under 2022 haft fem protokollförda sammanträden, och 
har sedan stämman i mars 2022 haft följande sammansättning:

Adjungerade 
Andreas Borgbrandt, Järva lokalpolisområde 
Toni Mellblom, Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning 
Victoria Callenmark, Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning
Emil Westerdahl, Svenska Bostäder

Revisorer
Lennart Röcklinger, auktoriserad revisor
Krister Andersson, Brf Brandsö

Revisorssuppleanter
Sievert Balkeståhl, Akalladalens samfällighetsförening
Elin Sundqvist, Familjebostäder

Valberedning
Per Forsling, Stockholmshem (sammankallande)
Anna Mölgård, Stadsledningskontoret, Stockholms stad 



Samarbetspartners 
Nära samarbetspartners till föreningen är Fastighetsägarna 
Stockholm, de två stadsdelsförvaltningarna i Järva, Trafikkontoret 
samt lokalpolisområde Järva. 

Föreningen har också ett mycket nära samarbete med sina 
systerföreningar i Stockholm; Hässelby-Vällingby, Skärholmen och 
Rågsved. Utanför Stockholm har föreningen även samarbete med 
systerföreningar i Göteborg, Malmö och Upplands Väsby.



Föreningens verksamhet bygger 
till stor del på det inter-
nationellt erkända arbetssättet 
Business Improvement District 
(BID). Utgångspunkten för BID är 
den samlade erfarenheten av de 
positiva effekter som uppnås när 
fastighetsägare och det offentliga 
organiserar sig i en stabil och 
långsiktig samarbetsorganisation 
för att tillsammans förverkliga 
möjligheter och hantera 
problem i ett geografiskt område. 

BID skapar värden som ingen 
aktör har förmåga att skapa på 
egen hand – till nytta och glädje 
för boende, besökare, arbetande, 
företag, fastighetsägare, 
kommunen och samhället i stort. 
Resultatet blir en plattform för 
hållbar områdesutveckling, som 
ger goda förutsättningar att uppnå 
gemensamma mål om levande, 
trygga och attraktiva stadsdelar.



Genom samverkan, samordning och 
aktiviteter bidrar Fastighetsägare i Järva 
till tryggare stadsdelar, en positiv 
värdeutveckling för områdets fastigheter 
och konkret nytta för alla medlemmar. 
Nedan redovisas föreningens viktigaste 
aktiviteter under verksamhetsåret 2022. 



Säkerhetsbesiktningar
För att minimera risken för exempelvis källarinbrott, obehörigt häng i 
trapphus och skadegörelse, genomför föreningen återkommande 
säkerhetsbesiktningar i medlemmarnas fastigheter (kallades tidigare 
trygghetsbesiktningar). Detta säkerhetsarbete utförs i såväl befintliga 
fastigheter som i samband med ny- och ombyggnadsprojekt. 

 

Jonathan Gustafsson Berg utför en säkerhetsbesiktning. 



Gemensamma entreprenader

Fastighetsägare i Järva erbjuder sina medlemmar att ansluta sig till 
gemensamt upphandlade och kostnadseffektiva entreprenader inom 
nedanstående fyra områden. Inför en upphandling får medlemmarna 
frågan om de vill ansluta sig, och i så fall inhämtas en fullmakt. 
Avtal skrivs sedan mellan den aktuella entreprenören och respektive 
medlem/fastighetsägare enligt den gemensamma upphandlingens 
avtalsvillkor.  

Bevakningstjänst
En av strategierna för minskad 
brottslighet och ökad trygghet är 
gemensam bevakning genom 
trygghetsväktare. 2022 var det 
första helåret med den nya 
leverantören av väktartjänster, 
Commuter Security Group (CSG). 
Fokus för väktarna i entreprenaden 
är att upprätthålla en trygg och 
trivsam miljö i och runt 
fastigheterna. Väktarna arbetar 
aktivt för att motverka häng, bygga 
förtroende och rapportera avvikelser 
till fastighetsägarna. Entreprenaden 
omfattade under 2022 tio 
medlemmar med sammanlagt 10 
320 lägenheter i hela Järva. Det 
nuvarande avtalet löper till 
2023-10-31 med option att förlänga 
i två år till. 



Parkeringsövervakning
Entreprenaden rör 
parkeringsövervakning på de nio 
deltagande medlemmarnas 
tomtmark och utförs av Apcoa. 
Nuvarande avtal löper till 
2024-02-28 med option att 
förlänga i ett år till.

Gemensam 
avfallsentreprenad 
Entreprenaden omfattar 
hämtning av grovsopor, så kallat 
producentansvarsavfall och visst 
farligt avfall. Fastighetsägare i 
Järva ansvarar för samordning av 
kvalitetskontroll och dialog mellan 
beställare och entreprenör. 
Genom denna samordning har 
avfallshanteringen både 
förbättrats och blivit mer 
kostnadseffektiv. Ragn-Sells är 
upphandlad utförare av 
entreprenaden, som under 2022 
omfattade elva av föreningens 
medlemmar med nästan 9 000 
lägenheter. Det nuvarande avtalet 
löper till 2024-05-31. 
 

Järva återvinningsteam
Som ett komplement till den 
gemensamma avfallshanteringen 
erbjuds medlemmarna att ansluta 
sig till Järva återvinningsteam. 
Teamets huvudsakliga uppgift är 
att städa i och kring miljörum 
samt komplettera sorteringen, så 
att den bättre stämmer överens 
med efterfrågade 
materialfraktioner. Teamet 
informerar och visar de boende 
hur de ska sortera sitt avfall. 
Entreprenaden omfattade tio av 
föreningens medlemmar under 
2022. Det nuvarande avtalet 
löper till 2024-06-01 med option 
att förlänga i ett år till. 
 



Fokusområde
Avfall och skadedjur

Föreningen har haft extra fokus på avfall och skadedjur under 2022. 
Arbetet ses som starten på ett långsiktigt arbete, och därför har en 
kompetensutveckling inom området genomförts. Kansliet har även 
undersökt hur föreningens medlemmar kan arbeta mer effektivt med 
sina miljöstugor för att förbättra sorteringsgraden, skapa mer ordning 
och reda samt minska kostnaderna för exempelvis felsorterat avfall 
och dumpning av grovsopor. 

Under året har föreningen också 
byggt upp kontakter och nya 
samarbeten inom ramarna för 
både avfall och skadedjur. En 
relation med Håll Sverige Rent 
har etablerats och en tätare 
dialog med stadsdelarna har förts 
på dessa teman. Kontakter har 
även tagits med trafikkontoret 
vad gäller bekämpning av råttor 
och kommunikation kring detta.

Studiebesök har arrangerats hos 
Einar Mattsson, som har arbetat 
framgångsrikt med att förebygga 
och bekämpa råttor i Hjulsta. Det 
har även hållits en 
informationskväll för föreningens 
bostadsrättsmedlemmar, med 
fokus på att förebygga och 
bekämpa råttor. 

En förstudie har genomförts för 
att undersöka möjligheter till 
nya samarbeten vad gäller 
subventionerade anställningar 
med fokus på avfall och 
skadedjur. Förstudien har 
arbetats fram tillsammans med 
föreningens allmännyttiga 
medlemmar, 
stadsdelsförvaltningarna, 
jobbtorgen och 
arbetsmarknadsförvaltningen i 
Stockholms stad.



Platssamverkansgrupper finns i alla Järvas stadsdelar. Samverkan sker 
normalt kring geografiskt avgränsade platser som är utsatta eller 
eftersatta. Sammankallande är Fastighetsägare i Järva eller 
stadsdelsförvaltningen. Alla berörda aktörer – fastighetsägare, 
näringsliv och funktioner inom Stockholms stad – bjuds in att delta. 
En handlingsplan utformas för den aktuella platsen, där ansvariga 
aktörer uppmanas att agera inom sina ansvarsområden eller 
geografiska områden, vilket sedan följs upp.

Fastighetsägare i Järva har under 
2022 bland annat fortsatt delta i 
det platssamverkansforum som 
Spånga-Tensta 
stadsdelsförvaltning drivit i Tensta 
centrum. I samverkansgruppen 
ingår flera av föreningens 
medlemmar, polisen, MTR och 
ungdomsjouren Järva. Syftet är 
att göra Tensta centrum till en 
tryggare och trivsammare plats 
genom såväl fysiska förändringar i
stadsmiljön som genom aktiviteter 
och positiv närvaro i centrum.

 

Under 2022 har föreningen 
tillsammans med Spånga-Tensta 
stadsdelsförvaltning även drivit en 
platssamverkansgrupp för 
Risingeplan och Glömmingegränd, 
där flera medlemmar samt 
polisen, förskolan och 
trafikkontoret har deltagit. 
Gruppen arbetar med de problem 
som finns kring parkering, 
närvaro, skräp och annat som gör 
platsen otrygg. En gemensam 
problembild, orsaksanalys och 
handlingsplan har tagits fram för 
samverkansarbetet.

I Rinkeby pågår sedan våren 2022 
ett platssamverkansarbete som 
leds av Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning. 
Fastighetsägare i Järva deltar i 
gruppen tillsammans med aktuella 
medlemmar i området. 

Platssamverkan



Trygghetsinventeringar

Trygghetsinventeringar (kallades tidigare trygghets-
vandringar) är inventeringar av den offentliga miljön som görs 
i samverkan mellan fastighetsägare, stadsdelsförvaltning, 
polis och boende i den aktuella stadsdelen. Fastighetsägare i 
Järva är sammankallande, protokollför och följer upp de 
noterade åtgärderna. Trygghetsinventeringarna är en tydlig 
signal till de boende att deras livsmiljöer tas om hand och får 
nödvändig uppmärksamhet.

Under 2022 har föreningen genomfört 11 
trygghetsinventeringar i Rinkeby, Tensta, Hjulsta, Akalla, 
Husby och Kista. En av dessa var en trygghetsinventering med 
barn mellan 10–12 år i Husby, som arrangerades tillsammans 
med Svenska Bostäder och stadsdelsförvaltningen. Övriga 
inventeringar har arrangerats i samarbete med 
stadsdelsförvaltningarna och polisen. 



Föreningen har under 2022 fortsatt kommunikationsarbetet i syfte att 
stärka kommunikationen till befintliga och presumtiva medlemmar 
samt övriga intressenter. 

Kommunikationen handlar huvudsakligen om föreningens aktiviteter 
och medlemmarnas trygghetsarbete. Under året har fokus bland annat 
legat på den minskade brottsligheten och ökade tryggheten i Järva, 
föreningens möjligheter att bistå fastighetsägare i samband med 
nyproduktion samt säkerhetsbesiktningar och trygghetsinventeringar. 

Navet i föreningens kommunikation är den egna webbplatsen 
jarvafast.se. Andra viktiga kommunikationskanaler är LinkedIn, 
Facebook och föreningens digitala nyhetsbrev, som skickades ut fyra 
gånger under 2022.

Information och kommunikation



Seminarier och workshops
Föreningen har under 2022 arrangerat eller förberett seminarier och 
workshops för medlemmarna på följande teman: 

 • Skadedjur (råttor)
 • Våld i nära relationer

En förvaltarträff har också genomförts för att bidra till ökad lokal 
samverkan mellan olika fastighetsägare. 

Brottsplatskartor
Under 2022 har brottsplatskartor tagits fram, baserade på 
polisanmälningsstatistik för 2021 i Akalla, Husby, Kista (inklusive 
företagsområdet), Rinkeby och Tensta/Hjulsta.

Nätverk och 
omvärldsbevakning
Föreningen ingår i ett 
kommunikationsnätverk 
tillsammans med syster-
föreningarna i Skärholmen, 
Hässelby-Vällingby och 
Rågsved. Syftet med nätverket 
är att sprida, dela och få 
användbar information om 
hållbart, långsiktigt arbete för 
ett tryggare boende. 

Brottsplatskartor över Rinkeby år 2013 (vänster) och 2021 (höger). De färgade 
punkterna visar anmälda brott.

Bild från ett seminarium om våld i 
nära relationer.



Under året har föreningen också 
byggt upp kontakter och nya 
samarbeten inom ramarna för 
både avfall och skadedjur. En 
relation med Håll Sverige Rent 
har etablerats och en tätare 
dialog med stadsdelarna har förts 
på dessa teman. Kontakter har 
även tagits med trafikkontoret 
vad gäller bekämpning av råttor 
och kommunikation kring detta.

Studiebesök har arrangerats hos 
Einar Mattsson, som har arbetat 
framgångsrikt med att förebygga 
och bekämpa råttor i Hjulsta. Det 
har även hållits en 
informationskväll för föreningens 
bostadsrättsmedlemmar, med 
fokus på att förebygga och 
bekämpa råttor. 

En förstudie har genomförts för 
att undersöka möjligheter till 
nya samarbeten vad gäller 
subventionerade anställningar 
med fokus på avfall och 
skadedjur. Förstudien har 
arbetats fram tillsammans med 
föreningens allmännyttiga 
medlemmar, 
stadsdelsförvaltningarna, 
jobbtorgen och 
arbetsmarknadsförvaltningen i 
Stockholms stad.

Samarbetspartners


